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1	  Las	  tres	  prioridades	  principales	  de	  la	  comunidad	  latina:	  

Empleo	  -‐	  tenemos	  que	  diversificar	  nuestra	  economía,	  atraer	  las	  inversiones	  privadas	  y	  promocionarnos	  
como	  una	  puerta	  internacional	  a	  la	  capital	  estadounidense.	  Tantos	  de	  nuestros	  residentes	  son	  nacidos	  en	  
el	  extranjero,	  una	  ventaja	  económica.	  Voy	  a	  trabajar	  para	  garantizar	  oportunidades	  de	  contrato	  para	  
negocios	  propiedad	  de	  latinos	  con	  el	  gobierno	  del	  condado.	  	  

Educación	  -‐	  tenemos	  que	  ofrecer	  el	  mejor	  currículo	  a	  todos	  y	  aumentar	  la	  enseñanza	  de	  idiomas.	  
Debemos	  insistir	  en	  reducciones	  mensurables	  en	  la	  brecha	  de	  oportunidades	  entre	  los	  estudiantes	  latinos	  
y	  afro-‐americanos,	  y	  los	  estudiantes	  blancos	  y	  asiáticos.	  Tenemos	  que	  aumentar	  el	  número	  de	  profesores	  
y	  personal	  hispanohablantes.	  	  

Inmigración	  -‐	  Tenemos	  que	  apoyar	  y	  defender	  a	  los	  que	  corren	  el	  riesgo	  de	  deportación.	  Las	  fuerzas	  
policiales	  locales	  no	  se	  encargan	  de	  la	  aplicación	  federal	  de	  inmigración.	  Tenemos	  que	  seguir	  instando	  al	  
Presidente	  y	  al	  Congreso	  que	  adopten	  una	  reforma	  de	  inmigración	  comprensiva	  que	  ofrezca	  un	  camino	  a	  
la	  ciudadanía.	  	  

3	  top	  priorities	  of	  the	  Latino	  community:	  

Jobs	  –	  we	  must	  diversify	  our	  economy,	  attract	  private	  investment,	  and	  market	  ourselves	  as	  the	  
International	  Gateway	  to	  the	  Nation’s	  Capital.	  The	  fact	  that	  so	  many	  of	  our	  residents	  are	  foreign-‐born	  is	  
an	  economic	  asset.	  I	  will	  work	  to	  ensure	  fair	  contracting	  opportunities	  for	  Latino-‐owned	  businesses	  with	  
county	  government.	  

Education	  –	  we	  must	  offer	  the	  best	  curriculum	  to	  all	  who	  want	  it	  and	  increase	  language	  education,	  as	  
that	  will	  make	  us	  more	  competitive	  in	  the	  global	  marketplace.	  We	  must	  insist	  on	  measurable	  reductions	  
in	  the	  opportunity	  gap	  between	  Latino	  and	  African	  American	  students,	  and	  white	  and	  Asian	  American	  
students.	  We	  must	  increase	  the	  number	  of	  Spanish	  speaking	  teachers	  and	  staff.	  

Immigration	  –	  we	  must	  support	  and	  defend	  those	  who	  are	  at	  risk	  of	  deportation.	  Local	  law	  enforcement	  
has	  no	  role	  in	  federal	  immigration	  enforcement.	  We	  must	  continue	  to	  urge	  the	  President	  and	  Congress	  
to	  adopt	  comprehensive	  immigration	  reform	  with	  a	  path	  to	  citizenship.	  

3.	  Asegurar	  la	  diversidad	  del	  personal	  de	  mi	  campaña	  política:	  

Los	  latinos	  son	  bien	  representados	  en	  el	  grupo	  estratégico	  de	  mi	  campaña	  (incluyendo	  a	  mi	  esposa)	  y	  
entre	  mis	  voluntarios.	  Mi	  campaña	  también	  tiene	  un	  grupo	  consultivo	  latino.	  Como	  hablo	  español,	  me	  
comunico	  directamente	  con	  votadores	  y	  residentes	  hispanohablantes.	  El	  evento	  inaugural	  oficial	  de	  mi	  



campaña	  ocurrió	  en	  un	  barrio	  de	  alta	  población	  latina:	  Wheaton.	  Tanto	  la	  Comisaria	  de	  Planeamiento	  
Natali	  Fani-‐González	  como	  la	  Delegada	  Ana	  Sol	  Gutierrez	  dieron	  discursos.	  

Como	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  asegurar	  que	  mis	  nombramientos	  a	  los	  trabajos	  de	  la	  rama	  ejecutiva	  
reflejen	  plenamente	  la	  diversidad	  del	  condado,	  incluyendo	  a	  los	  latinos.	  Ahora	  mismo,	  tengo	  a	  una	  
hispanohablante	  nativa	  en	  mi	  personal	  del	  Consejo	  del	  condado.	  He	  animado	  a	  las	  personas	  de	  color	  a	  
que	  se	  presenten	  para	  puestos	  importantes,	  como	  Natali	  Fani-‐González	  en	  la	  Comisión	  de	  Parques	  y	  
Planeamiento.	  Ella	  es	  la	  primera	  latina	  y	  “millenial”	  nombrada	  a	  ese	  puesto	  prestigioso	  y	  poderoso.	  

Ensure	  diversity	  of	  campaign	  staff:	  

Latinos	  are	  well	  represented	  in	  my	  campaign	  strategy	  group	  (including	  my	  wife)	  and	  among	  my	  
volunteers.	  My	  campaign	  has	  a	  Latino	  Community	  Advisory	  Group.	  As	  a	  Spanish	  speaker,	  I	  can	  directly	  
communicate	  with	  Spanish-‐speakers	  voters	  and	  residents.	  My	  official	  campaign	  kick-‐off	  event	  took	  place	  
in	  one	  of	  our	  county’s	  most	  heavily	  Latino	  neighborhoods:	  Wheaton.	  Speakers	  at	  my	  kick-‐off	  included	  
Planning	  Commissioner	  Natali	  Fani-‐González	  and	  Delegate	  Ana	  Sol	  Gutierrez.	  	  

As	  County	  Executive,	  I	  will	  ensure	  that	  my	  appointments	  fully	  reflect	  the	  county’s	  diverse	  demographics,	  
including	  Latinos.	  Right	  now,	  I	  have	  a	  native	  Spanish	  speaker	  on	  my	  County	  Council	  staff,	  but	  for	  me	  it	  
didn’t	  end	  there.	  I	  have	  encouraged	  people	  of	  color	  to	  apply	  to	  important	  positions,	  including	  Natali	  
Fani-‐González	  at	  the	  Park	  and	  Planning	  Commission.	  She	  is	  the	  first	  Latina	  and	  first	  Millennial	  appointed	  
to	  this	  post,	  one	  of	  the	  most	  powerful	  positions	  in	  our	  county.	  	  

4.	  Interactuando	  con	  el	  electorado,	  incluyendo	  a	  aquellos	  de	  capacidad	  limitada	  en	  inglés	  
	  
Estoy	  totalmente	  comprometido	  a	  la	  competencia	  lingüística	  en	  todos	  los	  aspectos	  del	  gobierno	  local.	  
Cada	  contribuyente	  tiene	  derecho	  a	  servicios	  que	  él/ella	  puede	  comprender	  y	  de	  los	  cuales	  puede	  
disfrutar	  plenamente.	  Las	  notificaciones,	  boletines	  y	  comunicados	  de	  prensa	  de	  mi	  oficina	  serán	  
proporcionados	  en	  varios	  idiomas.	  Actualmente,	  mantengo	  una	  cuenta	  de	  Twitter	  en	  español:	  
@georgeenespanol.	  Como	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  mantener	  a	  un	  grupo	  asesor	  latino,	  y	  voy	  a	  
seguir	  con	  mis	  esfuerzos	  de	  larga	  data	  para	  salir	  a	  la	  comunidad	  e	  interactuar	  con	  residentes	  de	  todas	  las	  
procedencias.	  	  
	  

Engaging	  with	  constituency,	  including	  those	  with	  limited	  English	  proficiency:	  

I	  am	  fully	  committed	  to	  language	  proficiency	  in	  every	  aspect	  of	  local	  government.	  Every	  taxpayer	  is	  
entitled	  to	  services	  that	  she	  or	  he	  can	  fully	  understand	  and	  from	  which	  she	  or	  he	  can	  receive	  full	  benefit.	  
Notifications,	  newsletters	  and	  press	  releases	  from	  my	  office	  will	  be	  provided	  in	  several	  languages.	  
Currently,	  I	  maintain	  a	  Twitter	  account	  in	  Spanish:	  @georgeenespanol.	  As	  County	  Executive,	  I	  will	  
maintain	  an	  active	  Latino	  Advisory	  Group,	  and	  will	  continue	  my	  longstanding	  efforts	  to	  get	  out	  into	  the	  
community	  and	  interact	  with	  residents	  of	  every	  background.	  
	  

5.	  Los	  Niños	  –	  El	  Cuidado	  Infantil	  –	  La	  Educación	  Temprana	  

 



Como	  presidente	  del	  Comité	  de	  Salud	  y	  Servicios	  Humanos	  (HHS)	  del	  Consejo	  del	  condado,	  siempre	  apoyé	  
la	  financiación	  para	  el	  programa	  estadual	  Compra	  de	  Cuidado	  y	  la	  Asistencia	  a	  Padres	  Trabajadores	  del	  
condado,	  así	  como	  el	  Pre-‐Jardín	  Infantil	  y	  Head	  Start.	  Reconozco	  su	  necesidad	  para	  asegurar	  el	  acceso	  al	  
cuidado	  y	  al	  Pre-‐Jardín	  infantiles	  para	  las	  familias	  desventajadas.	  

Como	  Presidente	  del	  Consejo	  en	  2015,	  apoyé	  la	  legislación,	  presentada	  por	  Nancy	  Navarro	  y	  Hans	  
Riemer,	  que	  exigió	  la	  creación	  de	  un	  Oficial	  de	  Políticas	  de	  Cuidado	  Temprano	  y	  Educación	  Infantil	  en	  el	  
Departamento	  de	  HHS,	  y	  el	  desarrollo	  del	  Plano	  Estratégico	  de	  Cuidado	  Temprano	  y	  Educación	  
(https://www.montgomerycountymd.gov/HHS/Resources/Files/Reports/ECStrategicPlanfinal.pdf).	  

Espero	  que	  la	  Comisión	  Kirwan	  recomiende	  un	  aumento	  en	  la	  financiación	  estadual	  para	  la	  educación	  de	  
la	  primera	  infancia	  para	  ayudar	  el	  condado	  en	  esa	  esfera.	  Como	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  priorizar	  la	  
financiación	  de	  la	  educación	  de	  primera	  infancia	  en	  mis	  presupuestos.	  	  

	  
Children	  –	  Child	  Care	  –	  Early	  Education	  
	  

As	  Chairman	  of	  the	  County	  Council’s	  Health	  and	  Human	  Services	  Committee,	  I	  have	  consistently	  
supported	  funding	  for	  the	  state’s	  Purchase	  of	  Care	  and	  the	  county’s	  Working	  Parents	  Assistance	  
programs,	  as	  well	  as	  Pre-‐K	  and	  Head	  Start.	  I	  understand	  how	  vital	  these	  programs	  are	  to	  ensuring	  access	  
to	  child	  care	  and	  Pre-‐K	  for	  low-‐income	  families.	  	  	  

	  

As	  Council	  President	  in	  2015,	  I	  supported	  the	  legislation,	  offered	  by	  Nancy	  Navarro	  and	  Hans	  Riemer,	  
calling	  for	  the	  creation	  of	  the	  Early	  Care	  and	  Childhood	  Education	  Policy	  Officer	  position	  in	  the	  
Department	  of	  Health	  and	  Human	  Services,	  and	  the	  development	  of	  the	  Early	  Care	  and	  Education	  
Strategic	  Plan	  
(https://www.montgomerycountymd.gov/HHS/Resources/Files/Reports/ECStrategicPlanfinal.pdf).	  	  

I	  hope	  the	  Kirwan	  Commission	  will	  recommend	  increased	  state	  funding	  for	  early	  childhood	  education	  to	  
assist	  the	  county’s	  needs	  in	  this	  area.	  As	  County	  Executive,	  I	  will	  prioritize	  the	  inclusion	  of	  early	  
childhood	  education	  funding	  when	  assembling	  the	  budget.	  	  

	  

7.	  TPS	  y	  DACA	  
	  
Yo	  presenté	  la	  Resolución	  Número	  18-‐991	  del	  Consejo	  del	  condado	  en	  diciembre,	  2017	  
(http://www.montgomerycountymd.gov/COUNCIL/Resources/Files/res/2017/20171212_18-‐991.pdf),	  
que	  pidió	  al	  Presidente	  y	  al	  Congreso	  que	  legislen	  un	  camino	  a	  la	  residencia	  permanente	  para	  todos	  los	  
recipientes	  de	  TPS	  y	  los	  beneficiarios	  elegibles	  de	  DACA.	  Actualmente,	  estoy	  trabajando	  con	  mis	  colegas	  
del	  Consejo	  del	  condado	  para	  desarrollar	  un	  crédito	  	  especial	  para	  apoyar	  a	  las	  organizaciones	  que	  
ofrecen	  servicios	  legales	  a	  los	  residentes	  del	  condado	  amenazados	  de	  deportación.	  Yo	  seguiría	  apoyando	  
esa	  iniciativa	  si	  salgo	  elegido	  Ejecutivo	  del	  condado.	  
	  



TPS	  and	  DACA	  
	  	  
I	  sponsored	  County	  Council	  Resolution	  Number	  18-‐991	  in	  December,	  2017	  
(http://www.montgomerycountymd.gov/COUNCIL/Resources/Files/res/2017/20171212_18-‐991.pdf),	  
which	  called	  upon	  the	  President	  and	  Congress	  to	  legislate	  a	  pathway	  to	  permanent	  residency	  for	  all	  TPS	  
recipients	  and	  DACA	  eligible	  beneficiaries.	  Currently,	  I	  am	  working	  with	  my	  County	  Council	  colleagues	  to	  
develop	  a	  special	  appropriation	  to	  support	  organizations	  that	  provide	  legal	  services	  to	  county	  residents	  
who	  face	  the	  threat	  of	  deportation.	  I	  would	  continue	  to	  support	  this	  initiative	  if	  elected	  County	  
Executive.	  
	  
8.	  Los	  Latinos	  Dueños	  de	  Pequeñas	  Empresas	  	  
	  
Yo	  inicié	  la	  legislación	  que	  creó	  la	  Reserva	  Para	  Pequeñas	  Empresas	  del	  condado	  de	  Montgomery.	  
También	  exigí	  a	  la	  Corporación	  del	  Desarrollo	  Económico	  del	  condado	  de	  Montgomery	  (MCEDC)	  para	  
ayudar	  a	  las	  Empresas	  de	  Negocios	  de	  Minorías.	  Como	  resultado	  de	  mi	  lenguaje	  en	  la	  legislación	  de	  
habilitación	  de	  la	  MCEDC,	  Daniel	  Parra	  fue	  contratado	  por	  la	  MCEDC	  como	  Director	  del	  Desarrollo	  de	  
Empresas	  Pequeñas	  y	  de	  Minorías.	  Martin	  Mayorga	  ha	  respaldado	  me	  candidatura	  al	  Ejecutivo	  del	  
condado,	  diciendo	  que	  soy	  el	  único	  representante	  electo	  que	  alguna	  vez	  le	  ha	  preguntado	  cómo	  el	  
condado	  le	  puede	  ayudar.	  Si	  resulto	  elegido	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  asegurar	  oportunidades	  de	  
contratación	  justas	  para	  empresas	  en	  propiedad	  de	  latinos	  con	  el	  gobierno	  del	  condado,	  promover	  las	  
empresas	  locales	  (como	  aquellas	  en	  Wheaton)	  afectadas	  negativamente	  por	  proyectos	  del	  condado	  y	  
establecer	  un	  Grupo	  Asesor	  de	  Empresas	  Pequeñas.	  
	  
	  
Latino	  Small	  Business	  Owners	  
	  
I	  initiated	  the	  legislation	  that	  created	  Montgomery	  County’s	  Local	  Small	  Business	  Reserve.	  I	  also	  
required	  the	  Montgomery	  County	  Economic	  Development	  Corporation	  (MCEDC)	  to	  assist	  minority	  
business	  enterprises.	  As	  a	  result	  of	  my	  language	  in	  the	  MCEDC’s	  authorizing	  legislation,	  Daniel	  Parra	  was	  
hired	  by	  MCEDC	  as	  Director	  of	  Small	  and	  Minority	  Business	  Development.	  Martin	  Mayorga	  has	  endorsed	  
me	  for	  Montgomery	  County	  Executive,	  saying	  I’m	  the	  only	  elected	  official	  in	  the	  county	  who	  has	  ever	  
asked	  him	  how	  the	  county	  can	  help	  him.	  If	  elected	  County	  Executive,	  I	  will	  ensure	  fair	  contracting	  
opportunities	  for	  Latino-‐owned	  businesses	  with	  county	  government,	  advocate	  for	  local	  businesses	  (like	  
those	  in	  Wheaton)	  adversely	  affected	  by	  county	  projects,	  and	  establish	  a	  Small	  Business	  Advisory	  Group.	  
	  
Otras	  iniciativas	  

Mis	  conexiones	  con	  la	  comunidad	  latina	  del	  condado	  de	  Montgomery	  son	  profundas	  y	  de	  larga	  data.	  Mi	  
esposa	  inmigró	  aquí	  desde	  Latinoamérica	  como	  adulta.	  Estamos	  casados	  desde	  1989	  y	  hemos	  criado	  a	  
nuestros	  dos	  hijos	  en	  un	  hogar	  multilingüe	  y	  multicultural.	  Hablo	  el	  español	  y	  el	  portugués.	  Fui	  uno	  de	  
los	  primeros	  miembro	  del	  Consejo	  de	  Administración	  de	  CASA	  de	  Maryland	  durante	  los	  años	  80	  y	  los	  90.	  
He	  visitado	  El	  Salvador	  tres	  veces,	  en	  2009	  como	  observador	  electoral,	  y	  en	  2011	  y	  2015,	  con	  el	  Proyecto	  
de	  Ciudades	  Hermanas	  del	  condado	  de	  Montgomery.	  En	  2015,	  lideré	  a	  la	  delegación	  de	  Ciudades	  
Hermanas	  del	  condado	  de	  Montgomery	  a	  Morazán,	  y	  recaudé	  personalmente	  $11,000	  en	  donaciones,	  y	  
un	  contenedor	  de	  carga	  lleno	  de	  suministros	  médicos,	  para	  el	  hospital	  en	  San	  Francisco	  Gotera.	  Si	  
resulto	  elegido	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  mantener	  la	  relación	  de	  “	  ciudades	  hermanas”	  con	  
Morazán.	  



Mi	  familia	  y	  yo	  también	  hemos	  viajado	  extensivamente	  en	  Latinoamérica,	  incluyendo	  Guatemala,	  
México,	  Brasil,	  la	  Republica	  Dominicana,	  y	  Puerto	  Rico.	  Estos	  viajes	  me	  han	  ayudado	  a	  apreciar	  y	  
entender	  la	  gran	  diversidad	  que	  existe	  en	  la	  comunidad	  latina.	  

Establecí	  la	  red	  de	  Montgomery	  Cares	  de	  clínicas	  comunitarias,	  que	  proporciona	  el	  acceso	  a	  cuidados	  de	  
salud	  a	  residentes	  sin	  seguro	  médico,	  la	  mayoría	  inmigrantes.	  Tres	  de	  las	  clínicas	  de	  Montgomery	  Cares,	  
Proyecto	  Salud,	  Mary’s	  Center	  y	  el	  Spanish	  Catholic	  Center,	  son	  primariamente	  hispanohablantes,	  y	  la	  
mayoría	  de	  las	  otras	  clínicas	  también	  disponen	  de	  servicios	  en	  español.	  

Como	  presidente	  del	  Comité	  de	  Salud	  y	  Servicios	  Humanos,	  he	  defendido	  la	  Iniciativa	  Latina	  de	  Salud,	  y	  
he	  apoyado	  plenamente	  proveedores	  de	  servicio	  sin	  fines	  lucrativos	  que	  satisfacen	  las	  necesidades	  de	  la	  
comunidad	  latina,	  incluyendo	  CASA	  de	  Maryland;	  Identity,	  Inc;	  el	  Consejo	  Latino	  de	  Desarrollo	  
Económico;	  el	  Centro	  Multicultural	  de	  la	  Juventud	  de	  Maryland;	  y	  otros.	  

Cuento	  con	  el	  apoyo	  a	  mi	  candidatura	  a	  Ejecutivo	  del	  condado	  de	  la	  Delegada	  Ana	  Sol	  Gutierrez,	  la	  
Comisaria	  de	  Planeamiento	  Natali	  Fani-‐Gonzalez	  y	  el	  líder	  empresarial	  Martin	  Mayorga,	  entre	  otros	  
lideres	  comunitarios.	  

Si	  salgo	  elegido	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  mantener	  el	  contacto	  estrecho	  y	  frecuente	  con	  la	  
comunidad	  latina	  local.	  Voy	  a	  ser	  una	  voz	  líder	  en	  nuestro	  estado	  para	  el	  acceso	  universal	  a	  cuidados	  de	  
salud.	  Voy	  a	  seguir	  apoyando	  métodos	  innovadores	  de	  la	  prestación	  de	  servicios	  que	  son	  culturalmente	  
competentes.	  Voy	  a	  asegurar	  que	  los	  servicios	  financiados	  por	  el	  condado	  estén	  disponibles	  a	  todos	  los	  
residentes,	  sin	  importar	  su	  condición	  inmigratoria.	  Voy	  a	  transmitir	  un	  mensaje	  acogedor	  a	  todos	  los	  
inmigrantes,	  y	  mantener	  a	  las	  fuerzas	  policiales	  locales	  estrictamente	  separadas	  de	  las	  autoridades	  
federales	  de	  inmigración.	  Voy	  a	  trabajar	  diligentemente	  para	  mejorar	  la	  capacidad	  lingüística	  en	  todos	  
los	  aspectos	  del	  gobierno	  del	  condado,	  incluyendo	  las	  escuelas	  públicas.	  Voy	  a	  aumentar	  las	  inversiones	  
en	  programas	  positivos	  de	  desarrollo	  juvenil	  y	  en	  la	  educación	  de	  primera	  infancia.	  

Una	  gran	  idea	  sobre	  la	  vivienda	  asequible	  

Voy	  a	  redoblar	  la	  cantidad	  de	  dinero	  en	  el	  Fundo	  de	  la	  Iniciativa	  de	  la	  Vivienda	  en	  mi	  primer	  mandato	  
como	  Ejecutivo	  del	  condado.	  

También,	  cuando	  Ike	  Legget	  fue	  elegido	  por	  la	  primera	  vez	  como	  Ejecutivo	  del	  condado,	  yo	  le	  sugerí	  que	  
creara	  la	  posición	  de	  Intermediario	  Religioso,	  que	  tanto	  el	  condado	  de	  Fairfax	  como	  el	  Districto	  de	  
Columbia	  ya	  tenían.	  El	  puesto	  está	  actualmente	  ocupado	  por	  el	  Rev.	  Mansfield	  “Kasey”	  Kaseman.	  Si	  
resulto	  relegido	  Ejecutivo	  del	  condado,	  voy	  a	  aumentar	  significativamente	  el	  ámbito	  de	  esa	  posición.	  
Kasey	  ha	  estado	  trabajando	  en	  el	  desarrollo	  de	  un	  sistema	  de	  elaboración	  de	  mapas	  de	  lugares	  de	  culto	  
que	  utiliza	  la	  tecnología	  GIS,	  el	  cual	  me	  gustaría	  que	  se	  use	  para	  identificar	  los	  sitios	  donde	  la	  vivienda	  
asequible	  podría	  ser	  desarrollada.	  Después,	  deberíamos	  trabajar	  para	  juntar	  lugares	  de	  culto	  dispuestos	  
con	  promotores	  para	  utilizar	  tierras	  disponibles	  para	  una	  gran	  variedad	  de	  tipos	  de	  vivienda	  asequible,	  
desde	  edificios	  multifamiliares	  hasta	  colecciones	  de	  pequeños	  hogares.	  Instituciones	  religiosas	  son	  
dirigidas	  por	  misión,	  y	  muchas	  de	  ellas	  tienen	  tierras	  que	  podrían	  estar	  disponibles	  a	  precios	  inferiores	  a	  
los	  del	  mercado.	  

Otra	  gran	  idea	  



Si	  resulto	  elegido	  Ejecutivo	  del	  condado,	  también	  voy	  a	  iniciar	  un	  programa	  mediante	  el	  cual	  el	  condado	  
ayudará	  a	  los	  residentes	  con	  aptitudes	  esenciales	  para	  el	  mercado	  laboral	  (sobretodo	  habilidades	  
lingüísticas)	  para	  sufragar	  los	  costos	  de	  su	  educación	  superior,	  a	  cambio	  de	  una	  obligación	  recíproca,	  
donde	  los	  residentes	  se	  comprometen	  a	  regresar	  y	  trabajar	  para	  el	  condado	  durante	  por	  los	  menos	  
cinco	  años	  después	  de	  obtener	  un	  título.	  Ello	  ayudaría	  para	  cumplir	  la	  grave	  necesidad	  de	  hablantes	  de	  
español	  y	  otros	  idiomas	  esenciales	  en	  el	  sistema	  escolar,	  las	  fuerzas	  policiales,	  el	  ámbito	  de	  salud	  y	  
servicios	  humanos	  y	  otras	  áreas.	  

Other	  initiatives	  

My	  connections	  to	  Montgomery	  County’s	  Latino	  community	  are	  deep	  and	  long-‐standing.	  My	  wife	  
immigrated	  here	  from	  Latin	  America	  as	  an	  adult.	  We	  have	  been	  married	  since	  1989,	  and	  we	  have	  raised	  
our	  two	  sons	  in	  a	  multilingual,	  multicultural	  home.	  I	  speak	  Spanish	  and	  Portuguese.	  I	  was	  an	  early	  
member	  of	  CASA	  of	  Maryland’s	  Board	  of	  Directors	  in	  the	  1980s	  and	  1990s.	  I	  have	  visited	  El	  Salvador	  
three	  times,	  in	  2009	  as	  an	  election	  observer,	  and	  in	  2011	  and	  2015,	  with	  the	  Montgomery	  County	  Sister	  
Cities	  Project.	  In	  2015,	  I	  led	  the	  Montgomery	  County	  Sister	  City	  delegation	  to	  Morazán,	  and	  personally	  
raised	  $11,000	  in	  donations,	  and	  a	  cargo	  container	  full	  of	  medical	  supplies,	  for	  the	  hospital	  in	  San	  
Francisco	  Gotera.	  If	  elected	  County	  Executive,	  I	  will	  maintain	  the	  county’s	  sister	  city	  relationship	  with	  
Morazán.	  

My	  family	  and	  I	  have	  also	  traveled	  extensively	  in	  Latin	  America,	  including	  Guatemala,	  Mexico,	  Brazil,	  the	  
Dominican	  Republic	  and	  Puerto	  Rico.	  These	  trips	  have	  helped	  me	  appreciate	  and	  understand	  the	  great	  
diversity	  within	  the	  Latino	  community.	  

I	  created	  the	  Montgomery	  Cares	  network	  of	  community	  clinics,	  which	  provides	  access	  to	  health	  care	  to	  
residents	  without	  health	  insurance,	  the	  overwhelming	  majority	  of	  whom	  are	  immigrants.	  Three	  of	  the	  
Montgomery	  Cares	  clinics,	  Proyecto	  Salud,	  Mary’s	  Center,	  and	  Spanish	  Catholic	  Center,	  are	  primarily	  
Spanish-‐speaking,	  and	  most	  other	  clinics	  also	  offer	  services	  in	  Spanish.	  

As	  Chairman	  of	  the	  Health	  and	  Human	  Services	  Committee,	  I	  have	  championed	  the	  Latino	  Health	  
Initiative,	  and	  strongly	  supported	  non-‐profit	  service	  providers	  that	  meet	  the	  Latino	  community’s	  needs,	  
including	  CASA	  of	  Maryland;	  Identity,	  Inc;	  Latino	  Economic	  Development	  Council;	  Maryland	  
Multicultural	  Youth	  Center;	  and	  others.	  

I	  am	  endorsed	  for	  Montgomery	  County	  Executive	  by	  Delegate	  Ana	  Sol	  Gutierrez,	  Planning	  Commissioner	  
Natali	  Fani-‐Gonzalez,	  and	  business	  leader	  Martin	  Mayorga,	  among	  other	  community	  leaders.	  

If	  elected	  County	  Executive,	  I	  will	  maintain	  close	  and	  frequent	  contact	  with	  the	  local	  Latino	  community.	  I	  
will	  be	  a	  leading	  voice	  in	  our	  state	  calling	  for	  universal	  access	  to	  health	  care.	  I	  will	  continue	  to	  support	  
innovative	  methods	  of	  service	  delivery	  that	  are	  culturally	  competent.	  I	  will	  make	  sure	  that	  county-‐
funded	  services	  are	  available	  to	  all	  residents	  regardless	  of	  immigration	  status.	  I	  will	  convey	  a	  welcoming	  
message	  to	  all	  immigrants,	  and	  keep	  local	  law	  enforcement	  strictly	  separated	  from	  federal	  immigration	  
enforcement.	  I	  will	  work	  hard	  to	  improve	  language	  proficiency	  in	  every	  aspect	  of	  county	  government,	  
including	  the	  public	  schools.	  I	  will	  increase	  investments	  in	  positive	  youth	  development	  programs	  and	  
early	  childhood	  education.	  

A	  big	  idea	  on	  affordable	  housing	  



I	  will	  double	  the	  amount	  of	  money	  in	  the	  Housing	  Initiative	  Fund	  in	  my	  first	  term	  as	  County	  Executive.	  

Also,	  When	  Ike	  Leggett	  was	  elected	  to	  his	  first	  term	  as	  County	  Executive,	  I	  suggested	  to	  him	  that	  he	  
create	  the	  position	  of	  Faith	  Liaison,	  which	  both	  Fairfax	  County	  and	  the	  District	  of	  Columbia	  had	  already.	  
The	  position	  is	  currently	  filled	  by	  the	  Rev.	  Mansfield	  "Kasey"	  Kaseman.	  If	  I'm	  elected	  County	  Executive,	  I	  
will	  significantly	  increase	  the	  portfolio	  of	  that	  position.	  Kasey	  has	  been	  working	  to	  develop	  a	  GIS	  
mapping	  system	  of	  houses	  of	  worship,	  which	  I	  would	  like	  to	  see	  us	  put	  to	  use	  to	  identify	  locations	  where	  
affordable	  housing	  could	  be	  developed.	  Then,	  we	  should	  work	  to	  partner	  willing	  houses	  of	  worship	  with	  
developers	  to	  utilize	  available	  land	  for	  a	  multiplicity	  of	  affordable	  housing	  types,	  ranging	  from	  multi-‐
family	  buildings	  to	  collections	  of	  tiny	  homes.	  Religious	  institutions	  are	  mission-‐driven,	  and	  many	  of	  them	  
have	  land	  that	  could	  be	  made	  available	  at	  a	  below-‐market	  price.	  	  

Another	  big	  idea	  

If	  elected	  County	  Executive,	  I	  will	  also	  initiate	  a	  program	  whereby	  the	  county	  assists	  residents	  with	  
critical	  workforce	  skills	  (especially	  language	  skills)	  to	  meet	  the	  cost	  of	  their	  higher	  education,	  in	  return	  
for	  a	  reciprocal	  obligation,	  where	  the	  residents	  agree	  to	  come	  back	  and	  work	  for	  the	  county	  for	  at	  least	  
five	  years	  after	  getting	  a	  degree.	  This	  would	  assist	  in	  meeting	  the	  acute	  need	  for	  speakers	  of	  Spanish	  and	  
other	  critical	  languages	  in	  the	  school	  system,	  law	  enforcement,	  Health	  and	  Human	  Services,	  and	  other	  
areas.	  

 

	  	  

	  
 


	Leventhal - Cuestionario LDC 2018_corrected 2.1.18
	New LDC draft (1)



